
Protokoll: Företagarrådet 13 september 2023 

 
 

1. Hans Lindberg om läget i kommunen 

Kommunalråd Hans Lindberg e�erlyser et företagsupprop med protester gentemot Trafikverket. 
Kommunen brotas med en långsam utveckling, försenade besiktningar (framför allt Västra länken) 
och upplever sig hämmade i stadens utveckling när vägar inte öppnas då de ska. Deta påverkar även 
näringslivet, då infrastrukturen är helt avgörande för stadens utveckling. Infrastrukturgruppen i 
Företagarrådet tar med sig frågan för diskussion.   

 

2. Nolia – Hur kan Nolia bli Umeås mässa? 

Det går inte som tåget för Stora Nolia. Umeborna ser det inte all�d som ”sin” mässa och 
besöksantalet minskar. I år besökte 42 000 personer mässan. Det har höjts röster för at mäss�den 
förkortats och at det är färre utställare. Men deta är enligt Nolias VD Jonas Dahlberg en naturlig 
följd av läget för mässföretagen. Nolia arbetar ständigt för at förbätra Stora Nolia och göra den mer 
relevant för Umeborna. I år genomfördes flera mässor inom ramen för mässan.  

Nolia vill gärna samarbeta med Umeås näringsliv och Företagarna Umeå för at hita vägar at ly�a 
mindre lokala företag så at både företag och besökare kan känna at det är Umebornas mässa.  

Kontakt fortsäter mellan Företagarna och Nolia.   

 

3. Loven 

Pia: Avtalen skrivs om av kutym e�er varje mandatperiod. Därför sägs avtalen upp och det tecknas 
nya avtal.  

Delar av de personer som �digare beviljats hemtjänst är nu beviljade boendestöd. Umeå kommuns 
poli�ker har beslutat at boendestöd ska ligga inom den kommunala verksamheten och inte ingå 
inom ramen för valfrihet. Deta är helt et poli�skt beslut, där Anders Ågren påtalar at par�erna inte 
är överens.  

En orsak �ll at vissa verksamheter enbart ska ligga hos kommunen är enligt Hans Lindberg at man 
ser hur välfärdspengar försvinner �ll kriminell verksamhet och at det krävs mycket kontroll från 
kommunens sida för at se �ll at så inte sker. Sam�digt påpekar han at det är vik�gt at föra en 
dialog med alla hederliga företag i kommunen i frågan.  

Frågan om ersätningsmodeller och kompetenskrav ly�s också på mötet och alla är eniga om vikten 
av at ta fram siffror på hur mycket en kommunal hemtjäns�mme kostar kontra en privat 
hemtjäns�mme.  

Dialogen mellan branschen och kommunen fortsäter.  

 



4. Gängkriminalitet 

Företagarrådet får besök av poliserna Mats Bäckström och Thomas Palmgren som berätar om 
kriminaliteten i Umeå just nu. Än så länge är Umeå den största staden utan utsata områden, men 
deta kan ändras snabbt. Samhället har et mycket stort ansvar at agera och det är bråtom. Det som 
görs nu har räckt hi�lls, men kommer inte at räcka framgent. Polisen ser hur na�onella kriminella 
nätverk vill mota in narko�kamarknader och där är Umeå et ännu o�ngat men högintressant 
område. Det finns et samarbete mellan Umeå kommun och polisen i frågan men fler samhällsaktörer 
måste in. Inte minst näringslivet. Våldet blir allt grövre även i Umeå och den dag vi har skjutningar 
som i i andra städer, då är det försent at stoppa utvecklingen.  

Polisen ser hur narko�kahandeln ökar och hur externa personer kommer �ll Umeå och skapar en 
dålig kultur. Det används mycket råa metoder för at rekrytera unga.  

Polisen ger flera exempel på hur näringslivet kan bidra.  

Sommarjobb: Ge inte bara sommarjobb �ll era egna barn eller bekantas barn. Ge sommarjobb �ll 
ungdomar som kommer från mer segregerade områden, som kanske inte har svensk bakgrund.  

Jobb: Om två personer har samma kvalifika�oner – Välj Ali och inte Bosse. När föräldrar blir en del av 
det svenska samhället kommer också värderingar at förändras. Värderingar som skickas vidare �ll 
barnen. Utanförskap skapar problem.  

Sponsring: Alla föreningar behöver sponsring, men för at hårddra det så är det inte föreningarna där 
barn med goda förutsätningar finns, som behöver pengarna mest. Ta istället kontakt med olika 
föreningar på exempelvis Ersboda, Ålidhem och Umedalen, där vi ser at problemen finns. Fråga vad 
de behöver. Det kan handla om allt från organiserad idrot �ll spontanidrot eller andra saker som kan 
få ungdomar at känna mening och delak�ghet och därmed också bätre hålla sig borta från den 
kriminella världen.  

Frukost: Många barn äter inte frukost hemma av olika anledningar. Det kan saknas ekonomiska 
resurser, det saknas struktur och ru�ner osv. Deta får konsekvensen at de kommer �ll skolan med 
tom mage och måste stå sig �ll lunch för at få sit första mål mat. Vi ser at en vik�g förebyggande 
åtgärd är at unga klarar skolan bra. Mäta magar ger förutsätning �ll deta. Kanske kan man som 
företag vända sig �ll skolorna för at se om man kan bidra på något sät?  

Det finns många sät at engagera sig, både som privatperson och som företag. Den som vill bolla eller 
veta mer kan vända sig �ll Mats Bäckström eller Thomas Palmgren. Se kontaktuppgi�er nedan.  

 

Mats Bäckström - kommunpolis:  

Mats.backstrom@polisen.se 070-6892818  

Thomas Palmgren, chef för spaning 

Tomas.palmgren@polisen.se 070-2897325  

 

5. Investeringsplaner som inte investeras  

De senaste tre åren har endast 40-50% av de planerade investeringarna fak�skt gjorts. Deta placerar 
Umeå långt ner på den na�onella listan över genomförda investeringsplaner. Kommunen har försökt 
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at kartlägga varför det blivit så här och hur utvecklingen kan vändas. Några orsaker som nämns är 
minskat barnafödande, vilket påverkar investeringsplaner i skola/förskola. Pandemin, överklagningar 
och et minskat flyk�ngmotagande. Umeå växer inte lika mycket som planerat längre.  

Men många saker är på G. Det är dock vik�gt at arbetet inte stannar av och at kommunen nu vågar 
investera. Speciellt i bostadsbyggande, e�ersom fas�ghetsbolagen ser en stor risk med et kra�igt 
minskat byggande de kommande åren. Kalkylen går inte ihop.  

Kommunens ambi�on är at trenden ska vändas och mer pengar fak�skt investeras som planerat.  

Rune Brant kallar �ll möte med fas�ghetsägare och byggbransch för at ta frågan vidare.  

Hans Lindberg e�erlyser också inspel på hur byggprocessen kan snabbas på. Kontakta honom om du 
har synpunkter. Länsstyrelsen har kallat �ll möte för bostadsbyggande i Västerboten och �ll deta 
möte vill Hans veta era åsikter.  

 

6. Upphandlingspolicy 

En ny upphandlingspolicy kommer 2024, arbetet påbörjats. Det är på en övergripande nivå där man 
bland annat �tar på vad respek�ve nämnd ska ansvara över osv. Några frågor som tydligare ska med i 
upphandlingspolicyn är social och klimatmässig hållbarhet.  

Avtalsuppföljningen behöver bli bätre och det jobbar kommunen med just nu, dialogen har 
påbörjats.  

 

7. Övriga frågor 
 

• Infrastrukturgruppen låter meddela at arbetet med at förbätra möjligheten �ll hållbar 
arbetspendling på Västerslät fortsäter at ge goda resultat. Tidtabellen har ändrats för at 
passa arbets�der bätre och e�er höstlovet kommer alla företag på Västerslät at få et 
erbjudande där 100 personer ska få åka buss gra�s i en månad. Även Volvo kommer at få et 
sådant erbjudande. Även fler hållplatser längs 363:an planeras.  
 

• Hans Lindberg vill nästa möte informera och diskutera fast förbindelse mellan Umeå och 
Vasa. Den finska regeringen har slagit fast at en sådan är önskvärd i sin regeringsförklaring. 
Vad innebär deta för näringslivet, ökad samverkan och möjligheten at tydligare binda 
samman Umeå och Vasa som en arbetsmarknadsregion?  
 
 

• Nästa företagarråd behöver flytas. Nyt datum kommer. 

 

Vid pennan: Elin Leyonberg, sammankallande Företagarrådet 

 

 


